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Meldingar og referatsaker  

Saksopplysingar: 

Det vert lagt fram følgjande meldingar og referatsaker: 
a. Generalforsamling Gløde – 29. mai 2017 
b. Budsjettbrev – fylkesmannen i Hordaland 
c. NGIR – årsmelding 2016 
 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Meldingar og referatsaker vert tekne til orientering 

 

 

Vedlegg: 

Generalforsamling Gløde 29_mai_2017 

Budsjettbrev frå fylkesmannen i Hordaland 

NGIR Årsmelding 2016 (L)(137853) 
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Rullering av handlingsplan i kommunedelplan for idrett, friluftsliv 

og nærmiljø 2016-2026  

 

Saksopplysingar: 

Bakgrunn 

Radøy kommune skal årleg rullera handlingsprogrammet for Kommunedelplan for idrett, friluftsliv og 
nærmiljø. Planen vart vedtatt i 2016 og handlingsplanen vert rullert for første gong i 2017.  

Rulleringa av handlingsplanen har vore kunngjort i brev til lag og organisasjonar, på nettsida, på 
facebook og i lokalavisene. Det kom inn to innspel til rulleringa. Manger IL melder inn bocciabana på 
Manger som nytt nærmiljøanlegg og Nordhordland pistolklubb har gjeve melding om at utbygging av 
pistolanlegga ved skytebana i Haukåsen er aktuell for utbygging allereie i år og må flyttast opp frå 
langtidsprogrammet til prioritert handlingsprogram for ordinære anlegg.  

Idrettsrådet har delteke i møte og hatt saka til uttale.  

Vurdering 
Endringar i prioriteringsliste for ordinære anlegg 
Sidan planen vart vedtatt i 2016 er det gjeve idrettsfunksjonell førehandsgodkjenning på to ordinære 
anlegg som ikkje står i handlingsprogrammet. Dette gjeld rehabilitering av Radøyhallen med 
garderobar i Radøyhallen og nytt lager tilknytning til Radøyhallen. Desse anlegga er tatt inn i 
handlingsplanen.  

Hordabø kunstgrasbane fekk siste utbetaling frå spelemidlane i vår, og vert tatt ut av lista for 
ordninære anlegg. Tilbygg/lager ved Skogen Sletta vert også tatt ut av prioriteringslista, då anlegget 
ikkje lenger er aktuelt for spelemidlar. Det er i staden sendt inn søknad til ordninga tilskot til lokale 
kulturbygg.  

Toalettbygg ved Nesvatnet vert flytta lenger opp på lista over ordinære anlegg då oppstart er venta i 



løpet av 2017. 

Rådmannen foreslår at universelt utforma badeplass vert flytta frå langtidsprogrammet til den 
prioriterte lista over anlegg då dette er eit anlegg som er stort behov for i kommunen. Sjølve 
badeplassen vert ikkje omfatta av spelemiddelordninga, men ein kan få spelemidlar til baderampe 
for utkøyring av rullestolar. 

Endringar i prioriteringsliste nærmiljøanlegg 

Det er sidan planen vart vedtatt i 2016 gjeve idrettsfunksjonell førehandsgodkjenning til tre 
nærmiljøanlegg som ikkje står i handlingsplanen. Dette gjeld klatreanlegget ved Sæbø skule, 
fleirbruksflate ved Sæbø skule og  balanselina ved Radøy ungdomsskule. Desse anlegga vert tatt inn i 
handlingsplanen.  

Klatreparken på Sæbø skule går ut, då anlegget har fått avslag på spelemidlar. Anlegga som er knytt 
til Skageneset (turstiar, grindverksbygg og fleirbruksflate) er også tatt ut av lista, då alle desse har fått 
tilsegn om spelemidlar.  

Endringar i handlingsplan for aktivitet 
Etter ynskje frå idrettsrådet er det lagt inn at kommunen skal vurdera gratis halltid i Radøyhallen for 
aktivitetar for born og unge i regi av lag og organisasjonar som eit nytt punkt i handlingsplan for 
aktivitet. Ei slik vurdering kan gjerast i samband med budsjettet eller meldast opp som eiga sak til 
politisk handsaming.  

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Radøy kommune sin handlingsplan for for idrett-, friluftsliv- og nærmiljøanlegg 2018 – 2021 vert 
vedteke slik den ligg føre. 
 

 

Formannskapet i Radøy - 047/2017 

FS - handsaming: 

Ordførar Jon Askeland sette fram følgjande tilleggsframlegg: 
Under nærmiljø-anlegg vert det i handlingsplanen (uprioriterte tiltak) sett inn eit punkt om anlegg for 
frisbeegolf på Manger. 
 
Formannskapet vedtok samrøystes rådmannen sitt framlegg, med tilleggsframlegg sett fram i møtet. 
 

FS - vedtak: 

Radøy kommune sin handlingsplan for for idrett-, friluftsliv- og nærmiljøanlegg 2018 – 2021 vert 
vedteke slik den ligg føre, med følgjande tillegg: 
Under nærmiljø-anlegg i handlingsplanen (uprioritert tiltak) vert det tatt inn eit punkt om anlegg for 
frisbee-golf på Manger. 
 



 

Vedlegg: 

handlingsplan 2017 

Idrettsplan endeleg versjon 
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Salsløyve for Bunnpris Austmarka 2017-2020  

Saksopplysingar: 

Bakgrunn 

Ny søknad om salsløyve grunna eigarskifte for Austmarka Mat AS   

Radøy kommune vart den 29.06.2017 orientert om at Bunnpris Austmarka vert franciceverksemd frå 
01.07.2017. Ny eigar vert då Austmarka Mat ved Christian Næss. Austmarka Mat AS har adresse Søre 
Austmarka 9. 
 
Bunnpris Austmarka har tidlegare hatt salsløyve under annan eigar. Fram til 31.06.2017 var Christian 
Næss styrar for salsløyvet til Bunnpris Austmarka og stadfortreder var May Sissel Hopsdal. Desse vil 
ha dei same rollene under ny eigar. Dei har begge bestått kunnskapsprøva etter alkohollova.  
 
Alkohollova §1-10 vil gjelda i dette tilfellet: 
«Bevillingen faller bort ved overdragelse av virksomheten. Det samme gjelder ved overdragelse av alle eller en 
dominerende andel av aksjene eller andelene i et selskap som eier slik virksomhet. 
Virksomheten kan likevel fortsette på den tidligere bevilling i inntil tre måneder, så fremt 
bevillingsmyndigheten er underrettet om dette og det søkes om ny bevilling uten ugrunnet opphold,og senest 
innen 30 dager, etter overdragelsen. Dersom søknad om ny bevilling ikke er endelig avgjort av kommunen innen 
tre måneder, kan kommunen gi tillatelse til at det drives videre på den tidligere bevilling i inntil ytterligere en 
måned. Alkoholholdig drikk som inngår i varebeholdningen, kan overdras sammen med virksomheten etter 
forskrifter gitt av departementet». 

 
Då dette er ei overdraging har dei sendt ny søknad, og denne vart sendt inn så snart Radøy kommune 
gjorde dei kjent med prosessen. På grunnlag av §1-10 i alkohollova (klypt ut over) driv Austmarka 
Mat AS  vidare på salsløyvet til Bunnpris Austmarka frå 01.07.2017. 
 
Christian Næss ved Austmarka Mat AS har søkt om salsløyve for alkoholhaldig drikk i gruppe 1 frå 
01.07.2017.  
Christian Næss vil vera styrar for salsløyvet og May Sissel Hopsdal stadfortredar. Varesortementet er 
daglegvarer. 



Opningstida vil vera frå kl. 07.00 til kl. 21.00 på kvardagar og frå kl.09.00 til kl.20.00 på laurdagar. 
Ønska salstid for alkohol er frå kl. 09.00 til kl. 20.00 på kvardagar og frå kl. 09.00 til kl. 18.00 på 
laurdagar. 

Vurdering 
Politiet, skattevesenet og NAV har hatt saka om salsløyvet til høyring. Ingen 
merknadar kom inn på verksemda eller dei ansvarlege for løyvet.  
 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

I medhald av alkohollova §§ 1-4b, 1-5, 1-6, 1-7a, 1-7b, 1-7c, 3-1, 3-7, 3-9 gjev kommunestyret 
salsløyve til Austmarka Mat AS, org.nr. 919076739.  Vilkår og spesifikasjonar er gjevne her: 
1. Salsløyvet gjeld all alkoholhaldig drikk med høgst 4.7 volumprosent alkohol. 
2. Skjenkeløyvet gjeld frå 01.07.2017 til 30.06 2020. 
3. Løyvet gjeld på utsalstaden Bunnpris Austmarka, Søre Austmarka 9, 5938 Sæbøvågen. 
4. Styrar for løyvet er Christian Næss med May Sissel Hopsdal som stadfortredar. 
5. Løyvehavar og styrar for løyvet pliktar å sjå til at alkohollova sine føresegner vert følgde. 
6. Salstida gitt i Forskrift om sal, skjenking og opningstider for alkoholhaldig drikke vedteken av 
kommunestyret i Radøy kommune september 2016, skal følgjast. 
7. Verksemda må til ei kvar tid vera godkjent av mattilsynet og branntilsynet. 
 

Formannskapet i Radøy - 056/2017 

FS - handsaming: 

Else Marie Skartveit Dale (KrF) gjorde greie for at KrF prinsipielt meiner at alkohol ikkje er ei 
daglegvare. Skartveit Dale viste til at det vart gjeve salsløyve til butikkane i søknadsprosessen i fjor, 
og ho gjorde det klart at ho ikkje går i mot søknaden frå Austmarka Mat. 
 
Formannskapet vedtok samrøystes rådmannen sitt framlegg til vedtak. 
 

FS - vedtak: 

I medhald av alkohollova §§ 1-4b, 1-5, 1-6, 1-7a, 1-7b, 1-7c, 3-1, 3-7, 3-9 gjev kommunestyret 
salsløyve til Austmarka Mat AS, org.nr. 919076739.  Vilkår og spesifikasjonar er gjevne her: 
1. Salsløyvet gjeld all alkoholhaldig drikk med høgst 4.7 volumprosent alkohol. 
2. Skjenkeløyvet gjeld frå 01.07.2017 til 30.06 2020. 
3. Løyvet gjeld på utsalstaden Bunnpris Austmarka, Søre Austmarka 9, 5938 Sæbøvågen. 
4. Styrar for løyvet er Christian Næss med May Sissel Hopsdal som stadfortredar. 
5. Løyvehavar og styrar for løyvet pliktar å sjå til at alkohollova sine føresegner vert følgde. 
6. Salstida gitt i Forskrift om sal, skjenking og opningstider for alkoholhaldig drikke vedteken av 
kommunestyret i Radøy kommune september 2016, skal følgjast. 
7. Verksemda må til ei kvar tid vera godkjent av mattilsynet og branntilsynet. 
 

Vedlegg: 

Søknad om salsløyve 
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Overføring av vigselsrett frå tingretten til kommunane  

 

Saksopplysingar: 

Bakgrunn 

Stortinget har vedteke endringar i ekteskapslova, som inneber at ansvaret for gjennomføring av 
borgarleg vigsel vert overført frå tingretten til kommunane. Det er ikkje fastsett endeleg dato for når 
lovendringa skal tre i kraft, men Barne- og likestillingsdepartementet legg opp til at det skal 
gjennomførast frå  1. januar 2018. 

Lovendringa inneber at vigselsmynde vert overført til ordførarar, varaordførarar, kommunalt tilsette 
eller folkevalde som kommunestyret sjølv gir slikt mynde. 
Kommunane må vera klare til å ta på seg oppgåva med borgarleg vigsel frå dei nye reglane trer i 
kraft. Departementet oppmodar kommunane til å starta førebuingane med å tilrettelegga for kvar og 
når inngåiing av ekteskap kan finna stad. I lovproposisjonen vert det peika på at kommunen sitt 
tilbod skal vera godt og tilgjengeleg, og at kommunen legg til rette for den seremonielle karakter som 
ei vigsle skal ha. 

Med endringa av ekteskapslova får kommunane ei lovfesta plikt til å ha eit kommunalt vigselstilbod 
for eigne innbyggarar og for personar som ikkje er busette i Norge. Denne tenesta skal vera gratis. 
Dersom kommunen i tillegg opnar for at vigsler kan skje utanfor kommunen sine ordinære lokale, 
eller for brudefolk som ikkje er busette i kommunen, kan kommunen krevja å få dekka 
meirkostnaden med dette. 

Det borgarlege vigselsformularet, som er ein tekst som vigsler les under seremonien, skal nyttast ved 
gjennomføring av borgarlege vigsler, jf. ekteskapsloven § 15. Vigselsformularet er fastsett ved kgl. res 
18. desember 1992. Det er også rom for å tilpassa seremonien med t.d. tekst og musikk utover dette, 
dersom brudeparet ønskjer det. 

Vurdering 



Ordføraren og varaordføraren har etter lova delegert mynde til å vigsla. Ordførar og varaordførar vil 
ikkje alltid vera tilgjengeleg for slike oppdrag, eller det kan føreligga andre grunnar som gjer dette 
vanskeleg å gjennomføra. Rådmannen meiner difor det er gode grunnar til at mynde til å 
gjennomføra vigsel blir delegert til fleire, slik lova opnar for. Det vil vera naturleg at rådmannen får 
delegert vigselsmynde, og at han kan delegera dette myndet vidare til andre i administrasjonen. 

Bruk av eigna lokale kan vera viktig for korleis ein vigselsseremoni blir oppfatta. I lovarbeidet til 
endringa i ekteskapslova har departementet lagt til grunn at kommunane har rådhus eller andre 
eigna lokale som kan gjerast tilgjengeleg for borgarleg vigsel. 
 
I Radøy vil rådhuset kunne brukast til slike seremoniar, men rådmannen meiner Tingstova på Manger  
også vil vera ein god og veleigna stad for vigsle. Rådmannen arbeidar vidare med Tingstova som eitt 
av fleire aktuelle lokale for gjennomføring av vigsel. 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Kommunestyret gir rådmannen delegert mynde til å gjennomføra kommunal vigsel, og til å delegera 
vigselsmynde til andre. 
Tingstova er ein veleigna stad for vigsler. Rådmannen får fullmakt til å jobba vidare med aktuelle 
stader og til å peika ut kva lokale som kan brukast. 

 

Formannskapet i Radøy - 055/2017 

FS - handsaming: 

Rådmann Jarle Landås orienterte om mogleg bruk av Tingstova, med gamle Prestegarden og 
prestegardshagen som arena for kommunal vigselsseremoni. 
Formannskapet gav uttrykk for begeistring over desse planane, og gav rådmannen grønt lys for å 
jobba vidare med planane for arena for kommunal vigselsseremoni. 
 
Formannskapet vedtok samrøystes rådmannen sitt framlegg til vedtak. 
 

FS - vedtak: 

Kommunestyret gir rådmannen delegert mynde til å gjennomføra kommunal vigsel, og til å delegera 
vigselsmynde til andre. 
Tingstova er ein veleigna stad for vigsler. Rådmannen får fullmakt til å jobba vidare med aktuelle 
stader og til å peika ut kva lokale som kan brukast. 
 

 

Vedlegg: 

Informasjon om endringer i ekteskapsloven(1) (L)(133801) 
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Budsjettregulering haust 2017  

Saksopplysingar: 

Rådmannen legg med dette fram sak om regulering av budsjettet for Radøy kommune for 2017. 
Reguleringa vert gjort med basis i skjema 1A og 1B for drifta, og 2B for investering.  

Drift 

Skjema 1A (frie inntekter) 
Det er trong for å gjera nokre endringar i vedteke budsjett for 2017. Først og fremst knyter dette seg 
til dei frie inntektene, jfr Fylkesmannen sitt budsjettbrev, dagsett 20.06.2017. Fylkesmannen legg til 
grunn at dei frie inntektene vert regulert i samsvar med nyaste inntektsprognose. Etter denne 
prognosen vert dei frie inntektene i form av skatt og rammetilskot redusert i høve til vedteke 
budsjett. Denne reduksjonen er samansett av fleire element.  
I vedteke budsjett var det lagt til grunn tal som var kjende då formannskapet handsama budsjettet. 
Ved rådmannen sin presentasjonen i budsjettmøtet i kommunestyret i desember, vart det vist til ein 
del endra tal og føresetnader, men desse var ikkje sikre på dette tidpunktet. Kommunestyret vedtok 
såleis budsjettet basert på inntektstala som var lagt fram for formannskapet. Først i juni/juli 2017 
vart dei endelege tala for rammetilskot 2017 kjende. Det reine innbyggjartilskotet ligg i 
utgangspunktet fast, men det er fleire andre element som endrar seg. 

Særskilt tilskot til kommunar som sler seg saman, gav Radøy kr 2.284.000. I vedteke budsjett var det 
lagt til grunn at dette kunne bli 3,3 mill.  
Det såkalla regionsentertilskotet vart kr 451.000, men var ikkje teke med i vedteke budsjett.  
Endringar som følgje av budsjettavtalen i Stortinget i desember gav ein reduksjon i rammetilskotet på 
kr 408.000, medan revidert nasjonalbudsjett i juni gav kr 294.000 i auka rammetilskot. Den siste 
endringa er knytt til fleire barnehagelærarar, auka inntektsgrense og gratis kjernetid i barnehagane 
og kompensasjon for endringar i skatte- og avgiftsreglane. 

Inntektsutjamninga er også ein del av rammetilskotet, men tek utgangspunkt i skatteinngangen. I 
vedteke budsjett var det lagt til grunn nullvekst i skatteinngangen for Radøy, men ut frå faktisk 
skatteinngang så langt i år, meiner rådmannen at det er realistisk å leggja til grunn ein auke på 1,2%. 



Det meste av denne auken vert trekt gjennom redusert inntektsutjamning. 

I høve til vedteke budsjett aukar såleis skatteinngangen med 1,9 mill, medan rammetilskot, inkl 
inntektsutjamning vert redusert med kr 2.539.000. Samla gir dette redusert skatt og  rammetilskot kr 
639.000. 

Eigedomsskatten var i budsjettet føresett auka med om lag kr 700.000 i høve til nivået i 2016, som 
følgje av ferdigstilt 420kV line Kollnes – Mongstad. Framlegget var basert på førehandsvurdering 
gjort i januar 2016. Ved endeleg taksering i januar 2017, synte det seg at totalkostnaden ved anlegget 
vart litt lågare enn estimert, men Radøy sin del av anlegget var vesentleg større enn estimert. Samla 
eigedomsskatt for 2017 vert såleis om lag 2,1 mill høgare enn budsjettert. 

Aksjeutbytte frå BKK var budsjettert til 2,96 mill., men BKK betalte ut eit samla utbytte på 505 mill, 
noko som gav Radøy kr 3.733.000, dvs ein auke på kr 773.000 iht budsjett.  

Renteinntekter av bankinnskot vert høgare enn føresett. Våren 2017 vart det forhandla fram ny 
bankavtale for perioden 2017-19.  I ny avtale måtte vi akseptera vesentleg reduksjon i rentenivået på 
innskot, men renta ligg likevel  på eit akseptabelt nivå. I budsjettet vart det lagt eit svært forsiktig 
anslag på rente, men basert på noverande nivå, reknar rådmannen med ein auke på kr 300.000 i 
renteinntekter i 2017. 

Avdragskostnader må aukast noko iht budsjett for å oppfylla kommunelova sine krav til 
minsteavdrag. Ei eksakt utrekning basert på vekta levetid av anleggsmidlane pr 1.1.2017 syner at vi 
må betala om lag kr 300.000 meir enn tidlegare føresett.  

Statleg vedlikehaldstilskot var lagt inn i budsjettet med kr 911.000 og var skjønsmessig fordelt på 
sektorane. I skjema 1A som følgjer denne saka er tilskotet lagt inn i skjema 1A for å syna endringa. I 
revidert nasjonalbudsjett kom det ytterlegare midlar til slike tiltak, slik at vi samla sett har fått kr  
1.995.000,-. Fordeling på einingar, evt investering er enno ikkje gjort, men rådmannen legg til grunn 
at alle midlane vert nytta i løpet av 2017. Dette fører ikkje til endring av netto ramme, og rådmannen 
ber om fullmakt til å fordela midlane på sektorane. 

Skjema 1B (drift) 

I skjema 1B vert endringar gjort på sektornivå. Endringar som berre vedrører omfordeling innan same 
sektor vert gjort av rådmannen. I saksutgreiinga vil  likevel nokre slike omfordelingar bli kommentert. 

Stab og fellestenester. Endringa her skriv seg i all hovudsak frå ei rein flytting av lønsmidlar frå 
legesenteret til rådmannsstaben, knytt til kommuneoverlegen. Auken her utgjer om lag kr 690.000,- 
og kjem att som ei tilsvarande «innsparing» på Helse og omsorg. 
Pensjonskostnaden til KLP aukar med om lag 104.000 innan Stab og fellestenester. I tillegg gjer 
rådmannen framlegg om at ordføraren sin «gåvekonto» vert auka med kr 50.000.  
Det er gjort ein del administrative omfordelingar, mellom anna auka lønskostnader løn og rekneskap 
knytt til etablering av felles løn og rekneskapskontor, dekka med tilsvarande bruk av fondsmidlar til 
omstilling. Auka løn tillitsvalde, som følgje av auka stillingsstorleik for ny hovudtillitsvald, er dekka inn  
gjennom innsparing på løn i rådmannsstaben i slutten av året. Framlegg til netto auke ramme for 
Stab og fellestenester blir såleis kr 898.832,-.  

Oppvekst. Innan oppvekst er det først og fremst barnehagane som får tildelt meir lønsmidlar, samla 
ca 2,4 mill. Dette omfattar auka pedagogisk innsats i barnehagane frå hausten 2017, konsekvens av 



ny avdeling i Prestmarka og korrigeringar som følgje av feilrekna budsjettrammer, først og fremst i Bø 
barnehage. Noko av auken i pensjonskostnaden vert også tillagt barnehagane, om lag kr 240.000. 
Samstundes har kommunen for første kvartal 2017 motteke om lag 4 mill tilskot til vaksenopplæring i 
norsk og samfunnskunnskap for innvandrarar. Dette er dobbelt så mykje som forventa tilskot for 
heile året. Vi har ikkje fått tilskot for andre eller tredje kvartal, og det er difor usikkert kor mykje vi får 
totalt sett. Rådmannen legg til grunn at vi får behalda det meste av det vi har fått så langt, og at vi 
samla får om lag 2 mill meir enn budsjett.  
Innkjøp av undervisningsmateriell i samsvar med avsett fond er i full gong, men rådmannen har 
førebels ikkje fullt oversyn over bruken. 
Framlegg til netto utvida budsjettramme for oppvekst blir kr 664.000,-. Rådmannen vil understreka at 
endringane innan oppvekst vil få svært stor innverknad på budsjettet for neste år, dvs 2018. Den 
ekstra pårekna inntekta på 2 mill fell bort, og endringane i barnehagane gir årsverknad på om lag 2 
mill. Kostnadene innan oppvekst aukar såleis om lag 4 mill neste år, i tillegg til «normal» vekst i 
kostnadsnivået. 

Helse og omsorg «avgjer» lønsmidlar om lag kr 690.000 til Stab og fellestenester, jf merknader 
ovanfor. Den viktigaste endringa elles er at det meste av reinhaldet ved Velferdssenteret skal 
utførast av reinhaldsavdelinga frå i haust, og lønsmidlar vert overført frå Velferdssenteret til reinhald. 
Dette utgjer om lag 250.000 for 2017. 
Radøy kommune har også slutta seg til eit interkommunalt samarbeid om kreftkoordinator, og 
kostnadene ved dette vert kr 44.000 for 2017. Dette har ikkje vore med i budsjettgrunnlaget 
tidlegare.  
Ein del av auken i pensjonskostnader, kr 61.000 vert også belasta helse og omsorg. 
Som ein del av førebuingane til bygging av ny kommune, vert det mellom anna arbeidd med 
integrasjon av IKT-løysingar i Radøy kommune, og innan omsorg det vert nytta om lag 90.000 av 
avsette midlar til slike tiltak i 2017. Dette påverkar ikkje netto ramme. 
Framlegg til netto redusert budsjettramme i helse og omsorg blir kr 830.826.  

Drift og forvaltning. Reinhaldsavdelinga vert tilført om lag kr 300.000 i lønsmidlar, av dette kr 
250.000 henta frå Velferdssenteret, jf merknadene ovanfor. Kr 50.000 gjeld ekstra reinhaldsoppdrag, 
nedvask av kommunale bygg og utvida vask ved Solhall. I tillegg vert avdelinga tilført kr 20.000 til 
reinhaldsmidlar. Stillinga som brannsjef må utvidast frå noverande 25% til 50% frå 1.9 som tilpassing 
til faktisk ressursbruk fram mot felles brannvern for Lindås, Meland og Radøy. Årsverknad av dette er 
om lag kr 57.000. Rådmannen ser denne kostnaden i samanheng med ny kommune, og rår til å henta 
tilsvarande midlar frå omstillingsfond. 
Det er krav til auka kompetanse hos brannmannskapet, og fleire personar gjennomfører kurs i 2017. 
Kostnadene ved dette er rekna til om lag kr 194.000. I budsjettdokumentet for 2017 vart det også 
varsla at det kunne koma slike kostnader. 
Ved løn- og rekneskapskontoret vert det tilfør midlar i samband med etablering av nytt felles løns- og 
rekneskapskontor frå 1.8.2018. For 2017 er meirkostnad rekna til kr 210.000, og rådmannen går inn 
for å henta desse midlane frå omstillingsfondet. 
Det vert også arbeidd med delrevisjon av kommuneplanen iht spreidd busetnad i LNF-område. 
Rådmannen vil nytta kr 250.000 til dette arbeidet, henta frå omstillingsmidlar. 
Framlegg til netto utvida budsjettramme til Drift og forvaltning blir kr 518.211. 

Samla verknad av endringane blir ei netto innsparing i drifta på ca kr 984.000 for 2017, sjå skjema 1a 
nedanfor. Rådmannen vil understreka at det tilsynelatande handlingsrommet dette gir kommunen i 
2017, ikkje vert vidareført i 2018, men kan bli erstatta av trong for innsparingar i drifta. 



 

Investering 

I det følgjande vert det berre kommentert investeringsprosjekt der ein no anten kjenner konkrete 
overskridingar eller andre vesentlege tilhøve som påverkar budsjettrammene. Status i dei einskilde 
prosjekta vert heller ikkje kommenterte, dette kjem rådmannen attende til i neste tertalmelding. 
 
Ved Manger skule er det utført omfattande oppgraderingsarbeid. I budsjettet for 2017 var det 
føresett at heile løyvinga å 2,5 mill i 2016 vart nytta, og at den totale kostnadsramma på 5 mill skulle 
fordelast mellom 2016 og 2017. Men arbeidet kom seint i gong i 2016, og det vart berre brukt om lag 
612.000 av ei løyving på 2,5 mill. Dermed er det løyvd 1,9 mill for lite i 2017, og rådmannen ber om 
rebudsjettering av desse 1,9 mill, slik at samla budsjettramme i 2017 blir 4,4 mill. 
Bø barnehage, nybygg.  Her er det utarbeidd anbodsdokument, men det manglar enno ein del 
avklåringar før utlysing kan gjerast. Oppstart vert truleg seint i 2017 eller tidleg i 2018. Løyvinga på 30 
mill vil under ingen omstende bli brukt i 2017. I sak om kjøp av DPS-bygget har rådmannen gjort 
framlegg om å henta kr 2.913.000 frå løyvinga til Bø barnehage. Rådmannen ber om at ramma vert 
ytterlegare redusert med 1,9 mill i 2017, til dekking av rebudsjettering Manger skule. 
Dette gir følgjande skjema 2B: 

 

 

Formannskapet i Radøy - 050/2017 

FS - handsaming: 

Økonomisjef Sveinung Kvamme orienterte i saka. Han viste til at auka ressursar til barnehagane er 
det største utslaget i budsjettreguleringa. 

 



Rådmann Jarle Landås informerte om at 451.000 kroner i statleg regionsenter-tilskot til Radøy 
kommune, skal disponerast av fellesnemnda for Alver kommune. Det same gjeld tilsvarande tilskot 
som er tildelt Lindås kommune og Meland kommune. Dette tilskotet som er inntektsført i årets 
budsjett i Radøy, må no tilsvarande utgiftsførast. 

Formannskapet vedtok samrøystes budsjettregulering haust 2017 med dei endringar som kom fram i 
møtet. Dette gir følgjande skjema 1a/b: 
 

 

 

FS - vedtak: 

Budsjettet for 2017 vert regulert i samsvar med rådmannen si utgreiing og skjema 1A, 1B og 2B 
nedanfor: 
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Kjøp av gnr 45 bnr 188, DPS bygget på Manger  

Saksopplysingar: 

Bakgrunn 

Det som i dag vert kalla DPS-bygget på Manger vart bygd av Hordaland fylkeskommune, og vart teke i 
bruk i 1985 som kombinert sjukeheim og psykiatrisk institusjon, då kalla Radøy sjukeheim. Bygget og 
drifta vart seinare overført til Helse Bergen, som eig bygget i dag.  

Helse Bergen har for lengst avvikla all drift i bygget, og ønskjer å selja eigedomen. Det vart i 2012 
utarbeidd ein omfattande tilstandsrapport som gjekk nøye gjennom bygget. Hovudkonklusjonen i 
rapporten var at bygget på dette tidspunktet var i god stand, særleg når ein tok omsyn til alderen. 
Det var likevel nokre mindre tiltak som «burde vurderast». Teknisk verdi vart sett til 56,4 mill utan 
tomt, medan salsverdien den gong vart sett til 35 mill, medrekna tomt.  

Hausten 2012 forhandla Radøy kommune med Helse Bergen om kjøp av DPS-bygget. Formannskapet 
hadde saka til handsaming i lukka møte 18.10.2012. Det var semje om at kommunen ønskte å kjøpa 
bygget, men at prisen Helse Bergen krov var for høg. I sak 114/12 gjorde såleis formannskapet 
følgjande vedtak: «Radøy kommune tek kontakt med Helse Bergen for vidare drøftingar kring ei 
mogeleg overtaking av DPS-bygget på Manger». Den vidare kontakten synte at avstanden var for stor 
mellom prisforlangande frå Helse Bergen og det Radøy kommune kunne akseptera som pris på 
bygget. Ein kom såleis ikkje til semje om nokon kjøpesum. 

Etter dette var det stille kring saka om kjøp av DPS-bygget i fleire år. Tidleg i 2017 tok rådmannen 
opp att kontakten med Helse Bergen. Det vart halde eit nytt møte, der ein såg at avstanden mellom 
partane hadde minka mykje. Formannskapet vart orientert om den nye situasjonen, og det var 
deretter vidare forhandlingar om pris.  Etter fleire rundar vart det semje om ein pris på 12,5 mill. for 
bygget. Dokumentavgift 2,5% og tinglysingsgebyr kjem i tillegg, slik at samla kostnad for kjøp av 
eigedomen blir kr 12.813.025,-. 

Basert på saksutgreiinga frå 2012, kommunen sitt noverande behov for lokale og tilbakemeldingar frå 
formannskapet våren 2017, vurderer rådmannen prisen som akseptabel.  



Bygget er over 30 år gamalt, og det vil krevja betydelege investeringar for å få bygget funksjonelt og 
modernisert. Omfanget og kostnadene ved dette kjem rådmannen attende til i eiga sak. 

Frå overtakingstidspunktet vil kommunen spara leigekostnader til Helse Bergen, men det kjem også 
på kostnader til drift og vedlikehald av bygget, i tillegg til kapitalkostnader knytt til både kjøp og 
framtidige oppgraderingar. Dette vert lagt inn i økonomiplanen. 

Finansiering 

Kjøp av bygget er ikkje med i investeringsbudsjettet for 2017. Det er vedteke låneopptak på 63,7 mill 
i 2017, og rådmannen meiner at kommunen bør unngå ytterlegare låneopptak i 2017.  

Finansiering utan låneopptak kan løysast på følgjande måte: 

· Motteken refusjon frå Hordaland fylkeskommune for utbetring FV 409: kr 2.500.000 
· Høgare unytta lånemidlar frå 2016 enn budsjettert: 7.400.000 
· Redusert løyving til ny barnehage på Bø: kr 2.913.000 

Refusjon utbetring FV 409 er midlar Radøy kommune forskotterte i 2003-2005 i samband med 
utbetring av vegen Lundsåsen – Manger. Refusjonen er kort og godt utegløymt i budsjettet for 2017.  

Unytta lånemidlar frå 2016 var i budsjettet føresett til 9,1 mill, men rekneskapen for 2016 synte nær 
16,6 mill. Differansen kan såleis nyttast som lånefinansiering i 2017. 

Prosessen med bygging av ny barnehage på Bø går sin gang, men det er ikkje realistisk å bruka alle 
dei løyvde 30 mill i 2017. Rådmannen ber difor om at løyvinga i 2017 vert redusert med kr 2.913.000. 
Den reduserte løyvinga i 2017 vil måtta koma att som auka løyving i budsjettet for 2018. 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Radøy kommune kjøper eigedomen gnr 45 bnr 188 (DPS-bygget) frå Helse Bergen for avtalt kjøpesum 
kr 12,5 mill + dokumentavgift og tinglysingsgebyr, til saman kr 12.813.025,-.  Rådmannen får fullmakt 
til å inngå avtale om kjøp. 

Finansiering:  
Refusjon Hordaland fylkeskommune kr 2.500.000 
Bruk av unytta lånemidlar: kr 7.400.000 
Redusert løyving til Bø barnehage i 2017: kr 2.913.000 

 

Formannskapet i Radøy - 052/2017 

FS - handsaming: 

På bakgrunn av signal i kommunestyret 15. juni i år er det utarbeidd ein intensjonsavtale mellom 
kommunen og Helse Bergen om kommunal overtaking av då såkalla DPS-bygget. Rådmann Jarle 
Landås sa at avtalen er inngått på vilkår av godkjenning i kommunestyret. Avtalen skal også 
godkjennast i styret i Helse Bergen. 
 



Økonomisjef Sveinung Kvamme orienterte om finansiering av kjøpet. 
 
Formannskapet er positiv til å kjøpa eigedomen. Kirsti Gjetle Floen (AP) oppmoda om at bygget 
snarast må skifta namn. 
 
Formannskapet vedtok samrøystes rådmannen sitt framlegg til vedtak. 
 

FS - vedtak: 

Radøy kommune kjøper eigedomen gnr 45 bnr 188 (DPS-bygget) frå Helse Bergen for avtalt kjøpesum 
kr 12,5 mill + dokumentavgift og tinglysingsgebyr, til saman kr 12.813.025,-.  Rådmannen får fullmakt 
til å inngå avtale om kjøp. 
 
Finansiering:  
Refusjon Hordaland fylkeskommune kr 2.500.000 
Bruk av unytta lånemidlar: kr 7.400.000 
Redusert løyving til Bø barnehage i 2017: kr 2.913.000 
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Kommunal garanti for lån - Aufera AS  

Saksopplysingar: 

Bakgrunn 

Det ligg føre søknad frå Aufera AS om kommunal garanti for overtakting av nye lokale på Manger kai, 

tidlegare Manger Fiskemat. Salssum på det aktuelle bygget er sett til 5 mill, men seljar har 

samstundes sagt seg viljug til å overta Auferahuset i Mangersnesvegen 72 for kr 2,5 mill. Netto 

kjøpesum er såleis 2,5 mill. Bygget på kaien har stått tomt nokre år, og det må gjerast ein del 

oppgraderingsarbeid for å få bygget tenleg. Det er lagt til grunn 1 mill i oppgraderingskostnader. 

Aufera AS ønskjer såleis å låna 3,5 mill, og søkjer om kommunal garanti for dette. 

Vurdering 

Aufera AS er eit fullt ut kommunalt eigd aksjeselskap, med Austrheim, Fedje og Radøy som 

aksjonærar. Selskapet er ei godkjend VTA-verksemd.  

Rådmannen er kjent med at Aufera har for lite plass i noverande bygg, og det har ikkje vore rom for 

utvida produksjon. Med nye lokale kan ein både utvida kapasiteten og produktspekteret. 

Det ligg ikkje føre kostnadsoverslag på oppgraderinga, og det ligg heller ikkje føre analysar eller 

budsjett for drift og finansiering i nye lokale.  

Når Aufera AS likevel søkjer om kommunal garanti, ser rådmannen dette i samanheng med at både 

styret og generalforsamlinga har uttrykt klår støtte til å kjøpa bygget. Rådmannen vurderer såleis 

overtaking av bygget på Manger kai først og fremst som ei «politisk» sak.  

 

Rådmannen vil påpeika at ein kommunal garanti utgjer ein viss risiko. 

 

I samband med tidlegare sak om garanti for 2 mill, er det inngått avtale med Austrheim og Fedje om 

høvesvis deling av ansvar for mogeleg konstatert tap som følgje av garantien. Rådmannen føreset at 

denne avtalen vert utvida med 3,5 mill. 

 

 

Rådmannen føreset også at Radøy kommune får tinglyst pant i det nye bygget for all garanti som er 

stilt, dvs 5,5 mill.  



 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Radøy kommune garanterer med sjølvskuldnargaranti for lån i Kommunalbanken som Aufera AS tek 

opp til kjøp av eigedom på Manger kai, tidlegare Manger fiskemat. 

 

Garantien gjeld for hovudstolen på lånet, maksimalt NOK 3.500.000, med tillegg på 10% av til ei kvar 

tid gjeldande hovudstol, til dekking av mogelege påkomne renter og kostnader. Kommunen sitt 

maksimale garantiansvar kan ikkje overstiga NOK 3.850.000. 

Garantiansvaret vert redusert i takt med nedbetalinga av lånet, og opphøyrer etter 20 år, med tillegg  

av inntil 2 år, jf garantiforskrifta §3.  

 

Garantivedtaket skal godkjennast av Fylkesmannen i Hordaland. 

 

 

Formannskapet i Radøy - 053/2017 

FS - handsaming: 

Kenneth Taule Murberg (H) meiner det er behov for informasjon om Aufera sine planar om nye 
lokale på Manger-kaien. 
Taule Murberg sette fram følgjande tilleggsframlegg: 
Aufera blir beden om å informera om planane sine i kommunestyret. 
 
Formannskapet vedtok samrøystes rådmannen sitt framlegg, med Taule Murberg sitt tilleggsframlegg 
sett fram i møtet. 
 

FS - vedtak: 

Radøy kommune garanterer med sjølvskuldnargaranti for lån i Kommunalbanken som Aufera AS tek 

opp til kjøp av eigedom på Manger kai, tidlegare Manger fiskemat. 

 

Garantien gjeld for hovudstolen på lånet, maksimalt NOK 3.500.000, med tillegg på 10% av til ei kvar 

tid gjeldande hovudstol, til dekking av mogelege påkomne renter og kostnader. Kommunen sitt 

maksimale garantiansvar kan ikkje overstiga NOK 3.850.000. 

 

Garantiansvaret vert redusert i takt med nedbetalinga av lånet, og opphøyrer etter 20 år, med tillegg  

av inntil 2 år, jf garantiforskrifta §3.  

 

Garantivedtaket skal godkjennast av Fylkesmannen i Hordaland. 

 

Aufera blir beden om å informera om planane sine i kommunestyret. 
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Mandat og reglement for fellesnemnda Alver kommune  

Saksopplysingar: 

Bakgrunn 
Kommunane Lindås, Meland og Radøy skal slå seg saman og byggje Alver kommune. Kommunane 
har oppretta ei fellesnemnd for å samordne og førebu etableringa av den nye kommunen som skal 
vere operativ frå og med 1. januar 2020. 
Nemnda skal i sin virkeperiode gi fråsegn til departementet om årsbudsjetta og økonomiplanen for 
dei tre kommunane,  jf. inndelingslova § 26, 1.ledd. Etter  inndelingslova § 26, 4. ledd skal andre 
arbeidsoppgåver og fullmakter for nemnda bli fastsette i reglement som må vedtakast i alle 
kommunestyra. Råd frå evaluering av andre kommunesamanslåingar er klar på at det er viktig med 
gode og vide rammer for fellesnemnda.  
 
Kommunestyra må gjere likelydande vedtak for at mandat og reglement skal vere gjeldande for 
fellesnemnda.  
 
Fellesnemnda for Alver kommune handsama 5. september mandat og reglement for fellesnemnda. 
Fellesnemnda kjem med følgjande innstilling til kommunestyra i Radøy, Lindås og Meland: 
 
Mandat og reglement for fellesnemnda Alver kommune 

1.           Formål 
Kommunane Radøy, Lindås og Meland har vedteke å gå saman om å skape ein ny, felles    
kommune. Kommunane opprettar ei fellesnemnd for å samordne og førebu etableringa av den 
nye kommunen som skal vere operativ frå og med 1. januar 2020. 

2.           Oppnemning. Samansetting. Funksjonstid 
               2.1           Radøy (5), Meland (6) og Lindås (10) vel kvar sine faste medlemer og vara i    
                                fellesnemnda. Valet skjer av og blant dei faste medlemene av kommunestyra. 

                          2.2           Fellesnemnda vel sjølv leiar og nestleiar. 

     2.3           Fellesnemnda startar sin funksjon i konstituerande møte september 2017. 
                      Funksjonstida går ut når det nye kommunestyret, som blir vald ved 



kommunestyrevalet 2019, er konstituert etter reglane i inndelingslova § 27. 

2.4           Ordførarane utgjer fellesnemnda sitt saksførebuande utval. Varaordførar trer 
inn ved forfall. Rådmennene og programansvarleg deltek i møta i utvalet. Utvalet skal 
fastsetje agenda for møta og koordinere  sakene til fellesnemnda.  
Utvalet kan få delegert mynde frå fellesnemnda jfr. inndelingslova § 26, 6. ledd.. 
Koordinerande tillitsvald deltek under handsaming av saker til partssamansett utval. 

2.5           Det skal opprettast eit partssamansett utval, jamfør inndelingslova § 26, 2. ledd, 
med til saman tre representantar frå dei tilsette og fire arbeidsgjevarrepresentantar. 
Arbeidsgjevar sine representantar i partssamansett utval er leiar av fellesnemnda, to 
valte representanter frå fellesnemnda og programansvarleg/rådmann. Blant disse skal 
det veljast leiar og nestleiar. 
Tilsettrepresentantar vert valt av tillitsvalde i kommunane. Ein representant for 
vernetenesta i kommunane møter med talerett.  

3.           Oppgåver etter inndelingslova: 
              3.1           Fellesnemnda skal førebu arbeidet med kommunesamanslåinga, og sikre                
              naudsynt samordning mellom dei tre kommunane fram til konstituerande møte er    
              halde for nyvalt kommunestyre hausten 2019. 

   3.2          Fellesnemnda skal gjennomgå og vurdere alle prinsipielle forhold ved    
   samanslåingsprosessen. 

              3.3          Fellesnemnda skal ta hand om det førebuande arbeidet med økonomiplan og               
              budsjett for  første driftsår. (jf. inndelingslova § 26 tredje ledd, første  
              punktum), her under framlegg til satsar for gebyr, avgifter og eigenbetaling. Arbeidet  
              skal vere ferdig innan utgangen av juni 2019. (Formannskapet har ansvaret for å fremje                                
              budsjettinnstilling til det nye kommunestyret (2019) (jf. pkt. 5.3.2 i  Rundskriv H-10/15            
              om inndelingslova)). 

              3.4           Fellesnemnda skal gje fråsegn til departementet (fylkesmannen) om  
              årsbudsjetta og økonomiplanen for dei kommunane som er nemnde i kapittel 1 i dette  
              reglementet (jf. inndelingslova § 26 tredje ledd, andre punktum).  

           4.          Fellesnemnda, skal med dei føringane som ligg i intensjonsavtalen for Alver  
                         kommune: 

               4.1          Planlegge og gjennomføre informasjonsarbeid og involvering av innbyggarane  
               under etableringa av Alver kommunene. 

               4.2           Ta hand om det førebuande arbeidet med planprogram for planstrategi for  
               Alver kommune. 

               4.3           Utarbeide eit samla reglement for den folkevalde styringsstrukturen.  
               Reglementet skal vere grunnlaget for det nye kommunestyret sine val til dei aktuelle  
               organa hausten 2019, jf. pkt. 6.3. i intensjonsavtalen. 

               4.4           Fellesnemnda skal orienterast undervegs av programansvarleg om arbeidet    



                med modellen for den administrative styringsstrukturen.  

4.5           Utarbeide framlegg til reglement med delegert mynde frå kommunestyret til andre                     
folkevalde organ, og til rådmannen. (Vert vedteke av Alver kommune, desember                    
2019) 

  4.6           Vurdere eigarskap og kva for interkommunalt samarbeid som vert ført vidare som  
  no, eller eventuelt i endra form, og om det er nye tenester og oppgåver som bør bli           
  utført ved interkommunalt samarbeid. Styrande for vurderinga skal mellom anna           vere        
  styrking av lokaldemokratiet. 

   4.7           Utarbeide overordna planverk for å ivareta samfunnstryggleik og beredskap i Alver  
    kommune. 

       5.    Fellesnemnda får fullmakt til å: 

                5.1           gjere vedtak i alle saker som er naudsynte for å etablere den nye kommune 
                 
                5.2           tilsetje rådmann og plassere inn dei eksisterande rådmenn i Alver kommune.  
                Rådmannen vert programansvarleg for kommunesamanslåingsprosessen. Ordførarane og  
                koordinerande tillitsvalt er tilsettingsutval. 

                 5.3           tilsetje personell i den nye kommunen, i tråd med omstillingsavtalen. 

                 5.4           gjere vedtak om godtgjersle og reglement for politisk arbeid i Alver kommune. 

                 5.5           gjere vedtak om val av revisor og sekretariat for kontrollutvalet, på bakgrunn av                      
                 innstilling frå kontrollutvala, jfr. inndelingslova § 26 femte ledd, første punktum. 

       5.6           inngå naudsynte avtalar om leige av kontorlokale, innkjøp av utstyr, og andre  
       avtalar for å etablere den nye kommunen.  
 
        5.7           Utarbeide arbeidsgjevarpolitikk og andre personalpolitiske reglement og planar  
        for den nye kommunen i tråd med hovudavtalen, omstillingsavtalen og 
        arbeidsmiljølova. 

                    5.8          inngå omstillingsavtale. 

                    5.9           delegere mynde vidare til rådmann/programansvarleg .     

          6.       Forholdet til dei eksisterande kommunane 

Kvar av kommunane har i perioden fram til kommunesamanslåinga ansvar for si ordinære drift, 
men spørsmål som kan ha vesentleg betyding for den nye kommunen bør drøftast i 
fellesnemnda før endeleg avgjerd i dei respektive kommunestyra.  

            7.       Arbeidet i fellesnemnda 

            7.1          Fellesnemnda arbeider etter prinsippet for ein prosjektorganisasjon og med                                



                           programansvarleg som dagleg leiar. 

                     7.2           Programansvarleg rapporterer om sitt arbeid til nemnda. 

                     7.3           Kvar av deltakarkommunane, jf. kapittel 1 i dette reglementet, stiller med                              
                     administrativt personell for å hjelpe fellesnemnda og programansvarleg til å løyse sine   
                     oppgåver. 

                     7.4           Medlemmer av fellesnemnda og politisk valde representantar i underutval og                              
delprosjekt skal ha godtgjersle som følgjer av eige reglement. 

7.5           Innkalling til og referat frå møta i fellesnemnda skal gå som kopi til kommunane 
så   snart dei er klare. Denne informasjonen skal bli lagt fram som melding eller eiga sak 
til kommunestyra etter nærare reglar fastsett av kvar kommune. 

7.6           Lindås kommune tek ansvar for arkiv og dokumentasjon, knytt til etableringa av 
nye   Alver kommune. 

8.        Økonomi 
Fellesnemnda disponerer eingongstilskot, reformstøtte og andre midlar tildelt i samband med 
kommunesamanslåinga. Gjeld ikkje kompensasjon for redusert basistilskot. 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Radøy kommune godkjenner Fellesnemnda for Alver kommune sitt framlegg til mandat og reglement 
for fellesnemnda. 
 

 

Vedlegg: 

Mandat og reglement for fellesnemnda (L)(285116) 

 

 


